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Foreword

Borrowing requirements by governments to finance their budget deficits are met, to a large extent,

by funds raised on financial markets. Debt management techniques and policies can influence

substantially the functioning of capital markets and the development of new financial instruments.

As a consequence of globalisation, cross-border government borrowings have become more

significant. Government debt instruments attract both institutional and retail investors and have an

important share in the portfolios of fund managers.

The focus of the present publication is to provide comprehensive quantitative information on

marketable and non-marketable central government debt instruments in all OECD member

countries, as well as the average term to maturity and the duration of these debt instruments. The

coverage of the data is limited to central government debt issuance and excludes therefore state and

local government debt and social security funds.

Statistics are derived from national sources based on a questionnaire prepared under the

auspices of the OECD Working Party on Government Debt Management. Concepts and definitions

are based, where possible, on the System of National Accounts. Individual country data are

presented in a comprehensive standard framework to facilitate cross-country comparison.

Accompanying country notes describe the details of debt instruments in each country and provide

information on the institutional and regulatory framework as well as on selling techniques of debt

instruments.

This publication benefited from the work of the Financial Statistics Unit of the OECD Statistics

Directorate, but could not have been accomplished without the contribution of OECD member

countries. It is published on the responsibility of the Secretary General of the OECD.
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Avant-propos

Les besoins d’emprunt des États pour financer leur budget sont couverts, dans une large mesure,

par des fonds levés sur les marchés de capitaux. Les techniques et les politiques de gestion de la dette

peuvent influencer considérablement le fonctionnement des marchés de capitaux et le développement

de nouveaux instruments financiers. Sous l’effet de la mondialisation, les emprunts d’État

transnationaux ont pris de l’ampleur. Les instruments de la dette publique attirent à la fois les

investisseurs institutionnels et les particuliers et occupent une place importante dans les

portefeuilles des gestionnaires de fonds.

La présente publication a pour but de fournir des informations quantitatives complètes sur les

instruments de la dette négociable et non négociable de l’État dans tous les pays membres de l’OCDE,

ainsi que sur la durée de vie moyenne et la duration de ces instruments de dette. Le champ des

données se limite aux émissions de titres d’emprunt d’État et exclut par conséquent la dette des

collectivités locales et des administrations de sécurité sociale.

Les statistiques sont établies à partir de sources nationales sur la base d’un questionnaire

préparé sous les auspices du Groupe de travail sur la gestion de la dette publique de l’OCDE. Les

concepts et les définitions reposent, chaque fois que possible, sur le Système de comptabilité

nationale. Les données par pays sont présentées selon un cadre normalisé pour faciliter les

comparaisons entre les différents pays. Des notes complémentaires par pays donnent des précisions

sur le détail des instruments d’emprunt de chaque pays et des informations sur le cadre

institutionnel et réglementaire, ainsi que sur les techniques de vente des titres d’emprunt.

Cette publication a été préparée par l’Unité des statistiques financières de la Direction des

statistiques de l’OCDE, mais n’aurait pu être réalisée sans la contribution des pays membres de

l’OCDE. Elle est publiée sous la responsabilité du Secrétaire général de l’OCDE.
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